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Нашата  общественост  отбеляза  през  т.г.  130  
години  от  рождението  на  големия  учен  и  
общественик  проф.  Асен  Златаров.  Фондация  
"Вигория" е избрала неговото прозрение "Идеалът 
винаги  побеждава,  стига  да  е  смислен,  висок  и  
човечен" за девиз на поредния си конкурс. Той се  
осъществява  със  съдействието  на  МОН,  
Факултета  по  химия  и  фармация  към  СУ  "Св.  
Климент  Охридски",  Регионалния  исторически  
музей на Хасково и Националния политехнически  
музей  в  София.  В  конкурса  могат  да  участват  
учители по химия, физика и биология, и ученици.  
Дейностите,  с  които  може  да  се  представят 
участниците,  са  презентации,  стихотворения,  
рисунки,  лекции,  дискусии,  вечери,  постери,  
интегрални уроци, изложби, сценки, рецитали. Материалите се изпращат по електронен  
път  на  адресите vigoria_bg@yahoo.com иsvoboda_beneva@abv.bg.  За  хартиени  носители 
адресът  е  София  1000,  п.к.  130,  Фондация  "Вигория".  Крайният  срок  за  предаване  на  
материалите е 20 април 2015 г.

Фондация "Вигория" е създадена през 2010 г., като целите й са да подпомага образованието и 
възпитанието в областта на химията и физиката, да оказва помощ на ученици с изявен талант в 
тези  науки,  но  с  ниски  финансови възможности,  както  и  да  съдейства  на  млади учители в 
учебно-възпитателния процес. Инициатор и управител на "Вигория" е Мария Петрова-Добрева.
-  Как  и  защо  в  тези  трудни  времена  учител  се  решава  да  учреди  фондация?
- Професията учител е трудна и отговорна, но когато е избрана по призвание, се превръща в 
поле за удовлетворяваща творческа работа. Добрите идеи за пълноценен учебно-възпитателен 
процес  трудно  намират  финансова  подкрепа.  След  промяната  у  нас  почти  изчезнаха 
кръжоците.  На  доброволни  начала  подготвях  ученици  за  олимпиади.  Така  седем  години  
ръководех  екоклуб  в  96-о  СОУ  в  София.
През 2004 г. заминах на работа в Италия. Там видях, че съществуват фондации, асоциации,  
групи,  които  доброволно  съдействат  за  подобряване  на  обществената  среда.  Създадох 
фондацията,  за  да  подпомагам  образованието  и  възпитанието  на  младите  у  нас.
-  Откъде  са  корените  на  тези  благородни  пориви?
- Родена и израснала съм в Добруджа. Възпитана съм не с думи, а с пример. И майка ми, и 
баща ми работеха неуморно в кооператива и не получаваха повече от другите, но за мен бяха 
пример  на  всеотдайност.  Баба  ми  Мария,  останала  от  дете  сама,  преживяла  войни  и 
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следвоенни години,  беше с висок дух и вяра в доброто.  Умееше да лекува,  да помага при 
раждане. Раздаваше доброволно себе си със съвети за плетки, тъкани, отглеждане на деца и 
човешки  взаимоотношения.  Казваше,  че  работата  спасява,  а  човек  от  работа  не  умира.
-  Фондацията  навършва  пет  години...
- Казват, че човек трудно може да промени света сам, но може поне да опита. И аз опитах. 
Идеята за фондация подкрепиха хората, които в годините на професионалното ми израстване 
бяха мои учители - доц. д-р Калоян Манолов, доц. д-р Людмила Генкова, доц. д-р Свобода 
Бенева  -  корективни  съветници  и  помощници  на  всекиго  за  успеха  на  работата  с 
подрастващите.  Кристиан  Ковачев  от  Пловдив  сам  ме  потърси  и  с  младежки  ентусиазъм 
доброволно се включи в работата на фондацията. Никой не получава хонорар за труда си.  
Всеки  дава  своята  капка  в  общия  вир  -  образование,  екология,  култура.
Зад гърба ни са няколко конкурса. През 2011 г. - за есе за учители по химия в Годината на  
химията, обявена от ЮНЕСКО, през 2011-2012 г. - конкурс за учители по химия и физика, и за  
ученици  за  живота  и  дейността  на  Мария  Кюри.  През  2013  г.  -  в  Европейската  година  на 
гражданите, се проведоха конкурсите с изложба "Силата на живота", "Еколози в действие" и за 
есе за участие в сборник "Барометър". През април 2014 г. бе обявен конкурсът за учители по 
химия, физика и биология, и за ученици за живота и делото на Асен Златаров. На 9 май 2015 г.  
ще  бъде  тържественото  обявяване  на  резултатите.
-  Разкажете  за  издателската  дейност  на  фондацията.
-  Фондацията  е подпомогнала издаването  на няколко книги.  На  три  стихосбирки  е оказала  
техническо съдействие, две книги е финансирала изцяло. Те са "Из моя живот" на доц. д-р 
Калоян Манолов и "Асен Златаров - 130 години от рождението му" с автори Л. Генкова, С. 
Бенева, К. Ковачев. Тази книга е издадена специално за конкурса и по 10 бройки сме изпратили 
по регионалните инспекторати. Частично сме финансирали книгата на Йордан Нанчев "Синът 
на тоя град, Книга за Асен Златаров". Тя е задълбочено изследване на живота и дейността на  
големия  син  на  Хасково  Асен  Златаров.
-  Обществото  ни  е  в  криза,  трудно  вярваме  на  младите,  които  се  лутат...
- Така е, но трябва да се тръгне от вярата, че заедно можем повече, от вярата в доброто, във  
възможностите  ни.  Примерът  е  много  важен.
2015 г. е обявена за Европейска година на развитието. То е важно за личността, за обществото. 
Ако не ставаш все по-добър,  преставаш да бъдеш добър -  затова трябва непрекъснато да 
работиш върху себе си, да се развиваш, да се усъвършенстваш. На младите пожелавам да се 
докоснат до вярата на Асен Златаров в науката, в труда. Тогава ще се убедят, че "идеалът  
винаги побеждава, стига да е висок, смислен и човечен"!


